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§ 77  

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  godkänna dagordningen för kommunstyrelsen 2024-08-27. 
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§ 78 Diarienummer 2024/11 002 KS 

Information från kommunchefen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  tacka kommunchefen för informationen och lägga den till handlingarna. 

Dagens sammanträde 
Kommunchefen föredrar följande punkter för kommunstyrelsen: 

Sommaren 

• Det var över lag mycket folk och en fortsatt ökning av utländska besökare. Camping 
Öland är nöjda och vittnar om att de inte kunde ta emot alla när det var som mest folk 
i kommunen. Totalt, så här långt, en liten uppgång av besökare och intäkter, även om 
besökarna över lag spenderar mindre på mat och dryck. 

• Borgholms slott har i stort sett samma höga besökssiffror som förra året (drygt 83000 
stycken till och med 20/8). 

• Organisationen har arbetat för att säkra bemanning på olika områden och funktioner.  
• Det var klagomål angående musik och buller, men inte värre än tidigare år.   
• Kommunen har fått beröm för planteringar och städning, men det är tunt bemannat. 
• Stranden i Borgholm får en del kritik och här bör kommunen se över vad man kan  

göra för att förbättra den till kommande år. 
 

Statens Bostadsomvandling AB 

• Styrelsen intresserad av att inleda samarbete med kommunen rörande Soldalen, eller 
eventuellt Strömgården. De köper fastigheten och bygger om till hyreslägenheter som 
kommunen blockhyr. Hyresnivåerna blir rimliga tack vara deras möjligheter att skriva 
ned fastigheten med upp till 50%. 

 

Överföring av fastigheter inom koncernen 

• Vattentornsfastigheten säljs till Borgholm Energi AB (finns gammalt beslut då 
byggnaden ägs av Borgholm Energi AB, men marken av kommunen) och Ölands 
utbildningscenter säljs till Borgholmshem till skattemässigt värde. Ärendena kommer 
nästa kommunstyrelsesammanträde. 
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Utredning om koncerngemensam fastighetsfunktion 
 
• Utredningen är färdig och förhandlad och ska upp för beslut i september.  

 

Svenskt Näringsliv utvecklingsprogram för bättre lokalt företagsklimat 

• Kommunen är uttagen som en av åtta kommuner. 
• Fyra tematräffar totalt. 
• Mentorskap. 
• Samarbete med Svenskt Näringslivs regionkontor. 
• Erfarenhetsutbyte med andra kommuner. 
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§ 79 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Budgetuppföljning juli 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att1 godkänna budgetuppföljningen för juli och lägga den till handlingarna.  

att2 uppmana socialnämnden att vidta ytterligare kraftfulla åtgärder för att få budget i 
balans. 

att3 uppmana övriga nämnder att fortsätta vara återhållsamma för att skapa större 
överskott. 

att4 förslag på reviderad investeringsbudget ska tas fram av ekonomichefen i syfte att 
öka kommunens likviditet. 

Ärendebeskrivning 
I sammanställningen nedan följer kommunens ekonomiska ställning efter juli 

- Resultat för kommunen är -3,4 miljoner kronor. (Årsprognos +2,6 miljoner kronor.) 

- Budgetavvikelsen -15 miljoner kronor. (Årsprognos -6,4 miljoner kronor) 

- Likvida medel per sista juli var 1,8 miljoner kronor och medelsaldot var 6 miljoner 
kronor. 

- Investeringar under perioden uppgick till 19,8 miljoner kronor (årsprognos 52 miljoner 
kronor). 

Statsbidrag 

- Ansökt om 15,4 miljoner kronor. 
- Beviljat och utbetalt 13,9 miljoner kronor 
- 9.5 miljoner kronor är resultatpåverkande på helår, varav 3,6 miljoner kronor avser 

perioden. 
 

Beslutsunderlag 
• Uppföljning juli 2024 Kommunstyrelsen 
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• Uppföljning juli 2024 Kommunfullmäktige 
 

Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsens ordförande föredrar budgetuppföljning för juli 2024, tillsammans med 
ekonomichef och controller, och understryker att avvikelsen från budget är allvarlig och att 
kommunstyrelsens arbetsutskott ska stämma av med socialnämndens arbetsutskott om 
underskotten i socialnämnden. 

Controllern påpekar att en ny beräkning för pensioner kommer i augusti som kan ändra 
prognosen. Det finns även statsbidrag som kommer att förbättra socialnämndens resultat. 
Dessutom har 7,6 miljoner kronor överförts från 2023, vilket är resultatpåverkande på hela 
året. 

Yrkande 
Staffan Larsson (C) och Sara Kånåhols (V) yrkar på att ”uppmana socialnämnden att vidta 
ytterligare kraftfulla åtgärder för att få budget i balans”. 

Staffan Larsson (C) och Sara Kånåhols (V) yrkar på ”att uppmana övriga nämnder att 
fortsätta vara återhållsamma för att skapa större överskott”. 

Ilko Corkovic (S) och Sara Kånåhols (V) yrkar på ”att förslag på reviderad investeringsbudget 
ska tas fram av ekonomichefen i syfte att öka kommunens likviditet”. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Följande protokollsanteckning från Carl Malgerud (M): 

I budgetuppföljningen för juli under ekonomisk sammanställning för kommunfullmäktige 
uppdelad på nämnder mm så har jag följande kommentar.  

Under redovisning socialnämnden så redovisas en budgetavvikelse på -12,2 mkr. I den 
anslutande prognosen för helår redovisas en negativ avvikelse på -4 mkr.  

Om socialnämnden med största budget i kommunen och med hänsyn till justering för 
statsbidrag framåt och hitintills redovisade åtgärder gör ett linjärt resultat relativt nuvarande 
utfall, så slutar socialnämnden på –15- -17mkr.  

Detta gör att vi bedömer att nuvarande prognos är tydligt felaktig. 

Detta får konsekvenser för hela kommunen som då riskerar ett underskott för hela 2025. 
Detta är ytterst allvarligt och konkreta besparingar som får socialnämndens budget i balans 
inför 2025 är skyndsamt nödvändiga.  

Om inte detta sker så är budgeten för 2025 baserat på felaktiga slutsatser och måste då 
uppdateras. 
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Vi förväntar oss med denna protokollsanteckning att prognosen uppdateras med tydliga 
antaganden och konsekvenser, så att fortsatt utveckling inte försvåras. 

Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Socialförvaltningen 
• Utbildningsförvaltningen 
• Miljö- och byggnadsförvaltningen 

 

8S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
80

42
0f

5-
5a

0c
-4

7f
b-

89
6e

-6
df

2f
1b

5b
ad

d



Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2024-08-27  80 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (3) 
 

§ 80 Diarienummer 2024/100 014 KS 

Finansiering av ny brandstation i Mörbylånga 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna ”särskild överenskommelse om hantering av beslutade investeringar för 
Räddningstjänstverksamheten Öland”.  

Ärendebeskrivning 
Borgholms kommun och Mörbylånga kommun har tagit fram en särskild överenskommelse 
om hantering av beslutade investeringar för Räddningstjänstverksamheten Öland. 
Förbundsdirektionen valde 2024-06-14 att ställa sig bakom nämnda överenskommelse. För 
att den ska träda i kraft måste den dock godkännas av respektive kommuns 
kommunfullmäktige. 

Följande information är bakgrunden som ges, i överenskommelsen, till varför 
överenskommelsen togs fram: 

”Ölands kommunalförbund hade fram till och med 2022 ansvaret för räddningstjänsten, då 
ansvaret övertogs av det nya kommunalförbundet, Räddningstjänsten Sydost. Inom Ölands 
kommunalförbund var en ny brandstation uppe under många år i den långsiktiga 
investeringsplanen, då den befintliga inte uppfyller kraven på en modern station vare sig i 
fråga om arbetsmiljö eller lokaliteter i stort. 

 Inför bildandet av Räddningstjänsten Sydost gjordes en utredning som förelåg vid beslutet 
om att bilda förbundet. Av utredningen (sidan 45 och 46) framgår att när det gäller beslutade 
och planerade ny- eller ombyggnationer av brandstationer/anläggningar eller uttalat ska ske i 
närtid efter/i samband med förbundsbildning ska respektive kommun skjuta till rammedel 
motsvarande ökad hyreskostnad med anledning av investeringen. I de befintliga förbunden 
Ölands Kommunalförbund och Räddningsförbundet Emmaboda Torsås kommer redan 
beslutade investeringar som nybyggnation av brandstation att hanteras enligt särskild 
överenskommelse. Av utredningen framgår också att det nya räddningstjänstförbundet inte 
ska äga några fastigheter, utan i stället ska lokalerna hyras och respektive kommun ska 
ramjustera till förbundet för de hyreskostnader som dess fastigheter genererar.  

 Aktuella byggnationer/investeringar enligt ovan var:  

 Borgholm – ombyggnation brandstation (färdigställdes slutet av 2022)  

 Mörbylånga – ny brandstation (medfinansiering från Borgholm)  
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 Av tabellen framgår att den totala beräknade investeringsvolymen för Borgholm och 
Mörbylånga för åren 2023-2024 beräknades uppgå till 30 000 000 kronor. 

 Vid bildandet av Räddningstjänsten Sydost fanns varken en detaljplan eller förhandsbesked 
för den tänkta placeringen. Nu har både förhandsbesked och bygglov vunnit laga kraft för 
den nya stationen som planeras bli 762 kvm stor”. 

Beslutsunderlag 
Förbundsdirektionen Ölandskommunalförbund 240614 § 18, inkommen 2024-06-28 
Särskild överenskommelse om hantering av beslutade investeringar för 
Räddningstjänstverksamheten Öland, inkommen 2024-06-28 
Tjänsteskrivelse – Finansiering av ny brandstation i Mörbylånga, daterad 2024-07-30 

Bedömning 
Den nya brandstationen bedöms enligt upprättad projektkalkyl, innan upphandling, kosta  
38 774 500 kronor. Mörbylånga kommun bekostar inköp av fastighet och alla kostnader 
kopplade till beredning av mark och dylikt som kommer sig av stationens placering. Detta 
innebär enligt kalkylen att Mörbylånga bekostar 6 467 750 kronor medan resterande  
32 306 750 kronor fördelas enligt fördelningsnyckel. Kalkylen ska uppdateras när 
upphandling är gjord samt när projektet är klart. 

Den fördelningsnyckel som används beräknas utifrån SCB:s befolkningsandelar. Den 31/12-
2023 uppgick befolkningen till 10 748 i Borgholm och till 16 144 i Mörbylånga. Borgholms 
andel är således 40% och Mörbylångas 60%. Det innebär att när investeringen är genomförd 
ska det ökade medlemsbidraget till Räddningstjänst Sydost med anledning av investeringen 
fördelas enligt den aktuella procentuella fördelningen. Medlemsbidraget och därmed också 
kostnadsfördelningen baserar sig på utfallet och inte budgeterat belopp. Det slutliga beloppet 
är därmed ännu inte känt. 

10S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
80

42
0f

5-
5a

0c
-4

7f
b-

89
6e

-6
df

2f
1b

5b
ad

d



 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 3 (3) 
 

Vid en investeringskostnad om 32 306 750 kronor uppgår den årliga hyresökningen till  
1 696 400 kronor vilket fördelas 678 560 per år för Borgholms kommun och 1 017 840 kronor 
Mörbylånga kommun. I beloppet ovan har avräknats befintlig hyra för nuvarande 
brandstation som uppgår till 544 000 kronor per år. 

kommunerna är tänkta att dela på det ökade medlemsbidraget enligt kalkylen ovan, dock 
högst med en avvikelse på 10% på ursprungsbeloppet 32 306 750 kronor, med anledning av 
investeringen av ny brandstation i Mörbylånga. Överstiger beloppet 10% på 
ursprungsbeloppet föranleder det kommunledningarna till ytterligare dialog i ärendet. I 
dagsläget ska medlemsbidraget till Räddningstjänsten Sydost fördelas med 40% (Borgholm) 
och 60% (Mörbylånga). 

Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsens ordförande går igenom bakgrunden till ärendet.  

Yrkande 
Carl Malgerud (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Ölands kommunalförbund 
• Mörbylånga kommun  
• Ekonomiavdelningen 
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§ 81 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Ökat medlemsbidrag till Räddningstjänsten Sydost 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 godkänna ökat medlemsbidrag till Räddningstjänsten Sydost för 2024 med  
1 184 323 kronor. 

att2  det ökade medlemsbidraget tas ifrån 2024 års resultat. 

Ärendebeskrivning 
Gällande lokalkostnader så är direktionen överens om att det ska säkerställas att ramen för 
detta täcker de kostnader förbundet har (lokalhyra, städ och så vidare).  

Gällande eventuella underskott från tidigare organisationer 2022 så har Räddningstjänsten 
Sydost tillsammans med medlemskommuner haft i uppdrag att säkerställa att poster av 
engångskaraktär inte är med i materialet.  

Räddningstjänsten sydost kommer i augusti att föreslå en ändringsbudget för 2024 där 
lokalkostnader och eventuella tidigare underskott justeras. Därefter ska den beslutade 
finansieringsmodellen användas för att föreslå en budget för 2025. Framgent ska modellen 
användas utan justeringar på vägen, detta förutsätter dock att grunden blir rätt 2024. 

Räddningstjänsten i Ölands kommunalförbund hade i bokslut 2022 ett underskott på minus 
3,6 miljoner kronor. Avseende underskottet på 3,6 miljoner kronor har det räknats av 2 
miljoner kronor som bedöms vara av engångskaraktär. Detta utgörs av en extra 
löneutbetalning på 1,6 miljoner kronor samt 400 000 i personalkostnader som bedöms vara 
av engångskaraktär. 

Borgholms kommun och Mörbylånga kommun har sammantaget 1 288 592 kronor som avser 
högre lokalkostnader än budgeterat 2022 och som därmed inte har kompenserats. 

Den sammantagna kostnaden (2 888 592 kronor) fördelas enligt den fördelningsnyckel som 
var i förbundet vilket är 59% Mörbylånga och 41% Borgholm. Nya framtida kostnader ska 
fördelas enligt ny nyckel. 

Underskottet sammantaget med lokalkostnaderna skulle innebära att förslaget i en 
ändringsbudget skulle vara att Borgholms kommuns medlemsbidrag ska utökas med  
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1 184 323 kronor för 2024 för att täcka underskott från 2022 samt avvikelse lokalkostnader, 
samt att Mörbylånga kommuns medlemsbidrag ska utökas med 1 704 269 kronor för 2024.  

Avräknat är 120 000 kronor från Borgholms siffror eftersom Räddningstjänsten Sydost har 
accepterat en hyreshöjning för brandstationen i Runsten utan att stämma av detta med 
Borgholms kommun. Denna kostnad får såldes Räddningstjänsten Sydost stå för själva. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – ökat medlemsbidrag till Räddningstjänsten Sydost, daterad 2024-08-07 

Yrkande 
Staffan Larsson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Räddningstjänsten Sydost 
• Ekonomiavdelningen 
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§ 82 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Överföring av investeringsmedel 2023 till 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att1 godkänna överföring av investeringsmedel uppgående till 995 000 kronor från 2023 
till 2024. 

att2  uppdra till kommunstyrelsen att upprätta en ny investeringsbudget för 2024 med en 
justerad investeringsnivå. 

Ärendebeskrivning 
Överföring av investeringsprojekt avser påbörjade investeringsprojekt som fortlöper under 
2024 uppgår till 995 000 kronor.  
Nedan beskrivs överföringar per område: 

Infrastruktur, skydd mm  
Gatubelysning 350 000,0 
Beläggningsarbeten 280 000,0 

  
Kultur och fritid  
Åkerboskolan - konst 221 000,0 
Tennishallen 
gym/klätterklubb 144 000,0 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-08-96 § 96 att före slå kommunstyrelsen 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Överföring av investeringsmedel 2023 till 2024, daterad 2024-07-

24 
• Beslut KSAU 2024-08-13 § 96 

 
Yrkande 
Marie-Helen Ståhl (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Tekniska utskottet 
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§ 83 Diarienummer 2024/99  KS 

Sotningstaxa 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna föreslagen taxeändring i ”sotningstaxa 2024 Borgholm” och att den ska 
gälla från och med 2024-10-01. 

Ärendebeskrivning 
Kommunernas ansvar vad gäller sotning och brandskyddskontroll har överförts till 
Räddningstjänsten Sydost, men taxor för verksamheten antas av medlemskommunernas 
kommunfullmäktige. Enligt Högsta förvaltningsdomstolen ska taxa för verksamhet som 
grundas på bemyndigande till en kommun i lag eller förordning, beslutas av 
medlemskommuner och inte av kommunalförbund. 

Taxornas uppräkning avseende rengöring/sotning och brandskyddskontroll på Öland bygger 
sedan många år tillbaka på det avtal om sotningsindex som träffas mellan de centrala 
parterna Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Skorstensfejarmästarnas Riksförbund 
(SSR). 

Räddningstjänsten Sydost föreslår att nya taxor för rengöring/sotning respektive 
brandskyddskontroll uppräknas med 3,44%, i enlighet med SKR:s cirkulär 24:25 och den 
anpassning av indexberäkning som genomförts av handläggare inom SKR, och tillämpas 
från och med 2024-10-01. 

Beslutsunderlag 
• Sotningstaxa 2024 Borgholm, inkommen 2024-08-14 
• Tjänsteskrivelse ändring av taxa Borgholm 2024, inkommen 2024-08-14 
• Tjänsteskrivelse - Sotningstaxa 2024, daterad 2024-08-21 

 
Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Räddningstjänsten Sydost (Victoria Jönsson)  
• Ekonomichef 
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§ 84 Diarienummer 2024/99  KS 

Taxa för brandskyddskontroll 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 anta föreslagen taxeändring i ” taxa för brandskyddskontroll Borgholm 2024”.  

att2 den nya taxan ska träda i kraft från och med 2024-10-01. 

Ärendebeskrivning 
Kommunernas ansvar vad gäller sotning och brandskyddskontroll har överförts till 
Räddningstjänsten Sydost, men taxor för verksamheten antas av medlemskommunernas 
kommunfullmäktige. Enligt Högsta förvaltningsdomstolen ska taxa för verksamhet som 
grundas på bemyndigande till en kommun i lag eller förordning, beslutas av 
medlemskommuner och inte av kommunalförbund. 

Taxornas uppräkning avseende rengöring/sotning och brandskyddskontroll på Öland bygger 
sedan många år tillbaka på det avtal om sotningsindex som träffas mellan de centrala 
parterna Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Skorstensfejarmästarnas Riksförbund 
(SSR). 

Räddningstjänsten Sydost föreslår att nya taxor för rengöring/sotning respektive 
brandskyddskontroll uppräknas med 3,44%, i enlighet med SKR:s cirkulär 24:25 och den 
anpassning av indexberäkning som genomförts av handläggare inom SKR, och tillämpas 
från och med 2024-10-01. 

Beslutsunderlag 
• Taxa för brandskyddskontroll Borgholm 2024, inkommen 2024-08-14 
• Brandskyddskontroll 2024 Borgholm, inkommen 2024-08-14 
• Tjänsteskrivelse ändring av taxa Borgholm 2024, inkommen 2024-08-14 
• Tjänsteskrivelse – Taxa för brandskyddskontroll 2024, daterad 2024-08-21 

 
Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Räddningstjänsten Sydost (Victoria Jönsson) 
• Ekonomichef 
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§ 85 Diarienummer 2023/180 041 KS 

Godkännande av årsredovisning och prövning av 
ansvarsfrihet för Räddningstjänsten Sydost 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna årsredovisning för Räddningstjänsten Sydost 2023. 

Kommunstyrelsen överlämnar till kommunfullmäktige att ta ställning till frågan om 
ansvarsfrihet. 

Ärendebeskrivning 
Räddningstjänsten Sydost inkom 2024-05-28 med förbundets årsredovisning för 2023. 
Förbundets revisorer har granskat årsredovisningen med assistans av sakkunniga biträden 
från Ernst and Young. 

Det åligger kommunfullmäktige att ta ställning till årsredovisningen och frågan om 
ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag 
• Årsredovisning 2023 - Räddningstjänsten Sydost, inkommen 2024-05-31 
• Revisionsberättelse för 2023, inkommen 2024-05-31 
• Rapport god ekonomisk hushållning och balanskravet Räddningstjänst Sydost, 

inkommen 2024-05-28 
• Räddningstjänsten Sydost - Det sakkunniga biträdets yttrande, inkommen 2024-05-

28 
• Revisions-PM Räddningstjänst Sydost 20231231, inkommen 2024-05-28 
• Tjänsteskrivelse - Godkännande av årsredovisning och prövning av ansvarsfrihet för 

Räddningstjänsten Sydost, daterad 2024-08-22 
 

Bedömning 
Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt. Räkenskaperna bedöms i 
allt väsentligt vara rättvisande. 
 
De tillstyrker att medlemskommunernas kommunfullmäktige beviljar direktionen och de 
enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 och tillstyrker även att 
årsredovisning för 2023 godkänns för Räddningstjänsten Sydost. 
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Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Räddningstjänsten Sydost 
• Revisorerna 
• Ekonomichef 
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§ 86 Diarienummer 2023/180 041 KS 

Godkännande av tertialbokslut 2024 Räddningstjänsten 
Sydost 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna tertialuppföljning 2024 för Räddningstjänsten Sydost. 

Ärendebeskrivning 
Det åligger kommunfullmäktige, enligt kommunallagen, att ha god ekonomisk hushållning i 
sin verksamhet och att löpande följa upp ekonomin i verksamheterna. Detta gäller givetvis 
också de kommunalförbund man är medlem i. 

Räddningstjänsten Sydost inkom 2024-05-31 med en tertialuppföljning för 2024 som 
kommunfullmäktige har att ta ställning till. 

Beslutsunderlag 
• Tertialuppföljning 2024, inkommen 2024-05-31 
• Tjänsteskrivelse - Godkännande av tertialuppföljning 2024 Räddningstjänsten Sydost, 

daterad 2024-08-22 
 

Bedömning 
Årets första fyra månader har inneburit mycket arbete med att analysera resultatet för 2023 
som uppvisade ett underskott på ca 8,5 miljoner kronor. I februari månad inträffade en IT-
krasch som innebar att förbundet inte hade tillgång till många av de verksamhetssystem som 
används dagligen, särskilt stor påverkan fick det på löne-, ekonomi- och diariesystem som 
var helt ur drift i nästan två månader. IT- haveriet har i mycket hög grad fördröjt den 
ekonomiska analysen. Den nya organisationen trädde i kraft 1 januari 2024 och ett stort 
arbete har skett för att skapa gemensamma och ändamålsenliga rutiner inom förbundet.  
 
Det ska poängteras att det prognostiserade resultatet i denna uppföljning förutsätter att vissa 
frågetecken från 2023 rätas ut och åtgärdas. Det som avses är framför allt intäkter samt 
lokalkostnader. Lokalkostnader är ett område som ska vara finansierat av respektive 
medlemskommun och ska därmed inte gå med underskott. Under 2023 gjorde 
Räddningstjänsten Sydost ett negativt resultat gällande lokalkostnader på ca 800 000. I 
skrivande stund pågår analys av hyresavtalen vilket jämförs med de medel som respektive 
kommun för in i förbundet gällande lokalkostnader. Felaktigheter kommer att behöva justeras 
tillsammans med berörd kommun i de fall fel upptäcks. 
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Gällande intäkter så är avvikelsen stor mot budget 2023. Då ska också poängteras att en 
större skogsbrand under 2023 gav statlig ersättning som bokfördes som en intäkt. Denna 
statliga ersättning är inte återkommande vilket gör att avvikelse mot budget riskerar att vara 
ännu större än vad resultatet för 2023 påvisade. Intäkterna analyseras nu tillsammans med 
medlemskommunerna för att säkerställa att det är rätt ingångsvärden införda i 
Räddningstjänsten Sydosts budget vid förbundsbildningen. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Räddningstjänsten Sydost 
• Ekonomichef 
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§ 87 Diarienummer 2024/93 284 KS 

Barnboende LSS- Björkviken 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att1 ge fastighetsavdelning i uppdrag att projektera ombyggnad och renovering av 
 förskolan i Björkviken till barnboende LSS. 

att2 I Investeringsbudgeten 2024 omfördela 200 tkr från projekt Björkviken tak till 
 projekteringskostnad för ombyggnation av Björkviken. 

att3 i investeringsbudget för 2025 anvisa 5 500 000 kr för renovering och ombyggnad 
 till barnboende LSS i Björkviken. 

att4 i driftbudgeten ansvar 1310 Fastigheter budgetera för årliga avskrivningar och 
 kapitalkostnader. 

Ärendebeskrivning 
Socialnämnden 2022-02-23 §22 beslutade att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett för 
slag för anpassande lokaler till korttidsvistelse för barn LSS. Härutöver har kommunen ett 
behov att verkställa barnboende LSS. Fastighetsavdelning har härefter tillsammans med 
socialförvaltningen gjort en genomlysning och bedömning om förskolan i Björkviken är 
lämplig för barnboende LSS.  

Förslaget behandlades på tekniska utskottet 2024-05-30 § 11. 

Beslutsunderlag 
• Socialnämnden 2022-02-23 §22 
• Tjänsteskrivelse – Barnboende LSS-Björkviken, upprättad 2024-06-05 
• Beslut TKU 2024-05-30 § 11 

 
Bedömning 
Under de senaste åren har framför allt antal barnärenden till korttidsboendet ökat och även 
de barn som tidigare haft korttidsboende har fått sina beslut utökade i tid. Hos de barn som 
är beviljade korttidsboende idag är risken stor att behovet av avlastande insatser kan komma 
att öka än mer framöver. Verksamheten har nu nått en punkt när det inte längre går att 
tillgodose samtliga individers behov av korttidsboende. 
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Flera av de barn som beviljats korttidsboende de senaste åren är 11–12 år och kommer med 
stor sannolikhet ansöka om korttidstillsyn (korttidstillsyn för skolungdom över 12 år). Insatsen 
erbjuds före och efter skolans slut, under lovdagar, studiedagar och längre lov. 
Korttidstillsynen ska erbjuda en avkopplande och aktiv fritid i trygg miljö med goda 
vuxenförebilder samt främja social gemenskap och ge fysisk och psykisk stimulans. 

Ett korttidsboende anpassat för barn möjliggör att verksamheten även kan verkställa 
korttidstillsyn för skolungdomar över 12 år där alternativet annars är att köpa extern plats. 

Beslutet bör beaktas utifrån Barnkonventionen. 

Socialförvaltningen är i behov av anpassade lokaler för att kunna bedriva korttidsboende för 
barn enligt LSS omgående för att kunna säkerställa att individen får sina behov tillgodosedda 
enligt LSS samt för att undvika att behöva köpa plats för korttidstillsyn externt. 

Kostnadsbedömning  
För cirka fem år sedan gjordes motsvarande renovering och ombyggnad av Näktergalen, 
förskola i Runsten. Utgångspunkten för de kostnadsberäkningar som bifogas nedan baseras 
på faktiska kostnader för ombyggnaden av Näktergalen och uppräknad med de 
materialprisökningar som framför allt varit under de senaste två åren. Fastigheten i 
Björkviken är ca 30 procent eller 100 kvm större. Byggnader av denna typ har generellt 
mycket höga krav på brandskydd. 

Total summan av projektet bedöms till    5 500 000 kronor 

Konsekvensanalys 
Om kommunen inte kan tillgodose behovet riskerar kommunen höga vitesbelopp för ej 
verkställda beslut (16 kap. 6 a § Socialtjänstlagen (2001:453), SoL.  

Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsen diskuterar förslagets kostnadsnivå och huruvida den är rimlig. Ordförande 
påpekar att den exakta kostnaden gör sig till känna efter upphandling och att kostnaderna 
som presenteras innan är en uppskattning. 

Julius Winberg Sääf (S) redogör för hur tekniska utskottet resonerat kring de uppskattade 
kostnaderna och påpekar att man tagit höjd för att kostnader. 

Marcel van Luijn (M) efterfrågar kostnader för inventarier och får som svar att en hel del 
inventarier kommer att följa med. 

Yrkande 
Marie Johansson (S), Sara Kånåhols (V), Annette Hemlin (FÖL) och Julius Winberg Sääf (S) 
yrkar bifall till tekniska utskottets förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Beslutet skickas till 
• Fastighetsenheten 
• Ekonomiavdelningen 
• Socialnämnden  
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§ 88 Diarienummer 2019/223 423 KS 

Fastighetstransaktion, del av tidigare Solberga 5:11, mellan 
Borgholm Energi AB och Borgholmshem AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna fastighetsförsäljning av del av tidigare Solberga 5:11 för 2 506 000 kronor 
plus kostnader för stämpelskatt och förrättning. 

Ärendebeskrivning 
Borgholms kommun har enligt köpeavtal år 2009 och 2010 sålt 17 byggnader om totalt 91 
lägenheter till Borgholm Energi AB. Enligt köpeavtalen har kommunen endast sålt 
byggnaderna men inte tillhörande mark. Lagfart för fastigheterna innehas fortfarande av 
kommunen. Bolaget har inte betalat någon fastighetsskatt från förvärvstidpunkten och 
framåt.  

I köpekontrakt daterat 2009-12-15 anges att Bolaget tillträder ”fastigheterna” den 2009-12-
15 och i köpekontraktet daterat 2010-11-30 anges att Bolaget tillträder ”byggnaderna” den 
2010-12-31 respektive den 2011-01-03. Köpeskillingen betalades under år 2010-2011.  

Enligt överlåtelseavtalen har Bolaget övertagit befintliga hyresavtal som förelegat mellan 
Kommunen och externa hyresgäster. 

Total köpeskilling för byggnaderna uppgick till 23 miljoner kronor vid förvärvstidpunkten. 

I affärsplanen för Borgholmshem AB togs beslut om att:  

Solberga 5:11 
Marken har sålts till Borgholm Energi. När avstyckning från Solberga 5:11 (Soldalen) skett 
hos Lantmäteriet säljs fastigheten till Borgholmshem för bokfört värde och kostnader för 
stämpelskatt och förrättning, uppskattat försäljningsvärde per 2024-09-30 är 2 506 tkr. 

Ärendet behandlades i kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-11 som föreslår att besluta 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
• Affärsplan 2024-2027 (Borgholmshem AB) 
• Fastighetstransaktion, del av tidigare Solberga 5:11, mellan Borgholm Energi AB 

och Borgholmshem AB, daterad 2024-06-05 
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• Beslut KSAU 2024-06-11 § 90 

Bedömning 
För att säkerställa Borgholmshems affärsplan krävs att dessa fastighetsförsäljningar görs, 
samt att all äganderätt över fastigheterna övergår till Borgholm Energi AB för att i nästa steg 
övergå till Borgholmshem AB.  
 
Fastighetsbyrån kommer att skriva köpeavtal för försäljningen, där Borgholm Energi AB 
säljer fastigheten till Borgholmshem AB.  

Konsekvensanalys 
Efter att försäljning har skett kommer Borgholmshem AB att påföras stämpelskatt plus 
expeditionsavgift för erhållandet av lagfart. Stämpelskatten uppgår till 4,25% av 
marknadsvärdet.  

Yrkande 
Marie-Helen Ståhl (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Borgholmshem AB 
• Borgholm Energi AB 
• Ekonomiavdelningen 
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§ 89 Diarienummer 2024/75 008 KS 

E-förslag: Ambulans i Löttorp året och dygnet runt 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 

att1  tacka förslagsställaren. 

att2 besvara e-förslaget med att kommunen för dialog med Region Kalmar för att säkra 
ambulansverksamhet i hela kommunen. 

Ärendebeskrivning 
Helena Erlandsson föreslår i ett e-förslag som fått 45 röster och 22 kommentarer: 

”Ambulans i Löttorp året och dygnet runt. 
För att behålla trygg och nära vård behöver vi ambulans fast stationerad i Löttorp. Det 
behövs även för fortsatt överlevnad skatteintäkter och nyinflyttade”  

E-förslaget anmäldes på kommunfullmäktige 2024-04-15 och skickades till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade förslaget 2024-06-04 och föreslår att förslaget 
besvaras, enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
• Ambulans i Löttorp året och dygnet runt, inkommen 2024-02-29 
• Tjänsteskrivelse - Ambulans i Löttorp året och dygnet runt, daterad 2024-04-24 
• Beslut KF 2024-04-15 § 73 
• Beslut KSAU 2024-06-04 § 83 

 
Bedömning 
Kommunen vill tacka förslagsställaren som uppmärksammar en viktig fråga för Borgholms 
kommun. Tryggheten är av största vikt för kommunen och vi jobbar med dessa frågor såväl i 
våra egna verksamheter som i samarbete med andra myndigheter.  

Däremot så har inte kommunen rådighet över den verksamhet som opererar ambulans. 
Denna kompetens faller under Region Kalmar i Borgholms fall. Detta framgår tydligt i SOSFS 
2009:10 2 kap. 1 §, som stipulerar att regionerna har ansvar för att upprätta en plan för 
ambulanssjukvård inom sina geografiska områden. 
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Det konkreta problem som kan kopplas till ambulansen i Löttorp är den nya regleringen kring 
dygnsvila, där arbetstidsnämnden har givit dispens enbart till 30 september. Vad som sker 
efter det är i dagsläget oklart, men det är region Kalmar som har kompetensen, resurserna 
och mandatet att ta fram en tillfredställande lösning. Således finns det inget Borgholms 
kommun kan göra för att lösa detta specifika problem förutom att föra dialog med i syfte att 
säkerställa en lösning för ambulansverksamheten i vår kommun 

Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsens ordförande påpekar att kommunen gör mycket för att säkerställa 
ambulansverksamheten i kommunen, i dialog med Region Kalmar. Kommunstyrelsen 
instämmer i förslagsställarens andemening, men menar att det kommunen uppmanas att 
göra i förslaget faller utanför kommunens kompetensområde och således måste förslaget 
besvaras. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Förslagsställaren 
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§ 90 Diarienummer 2023/181 008 KS 

E-förslag: Återinför valmöjligheten till matdistribution till 
våra kommuninvånare 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 tacka förslagsställaren för förslaget. 

att2  besvara e-förslaget då socialnämnden redan givit förvaltningen i uppdrag att utreda 
alternativ på matdistribution där fokus ska ligga på god mat. 

Ärendebeskrivning 
Karina Johansson föreslår i ett e-förslag som fått 76 röster och 20 kommentarer:  
 
Återinför valmöjligheten till matdistribution till våra kommuninvånare. 
 
Vi har många äldre med hemtjänst som efterfrågar matdistribution. 
I dagsläget finns inte den valmöjligheten. 
Efter ett politiskt beslut togs detta bort och det blev hemtjänstens uppgift att laga huvudmålet 
hemma hos brukaren. 
 
Att få en näringsriktig och varierad kost är en förutsättning för vår hälsa och livskvalitet . 
För en person med en demenssjukdom är det extra viktigt att äta näringsrik mat eftersom att 
kroppen och hjärnan kräver mycket energi för att fungera. 
En bra sammansatt kost minskar även fallolyckor, undernäring och sjukdomar. 
 
"Ett gott näringstillstånd är nödvändigt för en god livskvalitet och för att förebygga sjukdom 
enl socialstyrelsen.” 
 
Brukarna är ofta mycket sparsamma i sina inköp av livsmedel vilket leder till att det är 
omöjligt att laga varierad och näringsriktig mat. Frukt och grönt är ett minne blott. 
Det finns även en oro bland brukarna när det kommer till hemtjänstens kunskap i matlagning 
. Detta genererar i att många middagar består av enportionsrätter. 
Det är en omöjlig arbetsuppgift som ligger på hemtjänsten i dagsläget. 
Den arbetsuppgiften bör ligga på utbildad personal inom näringslära . 
 
Vi bor i en glesbygdskommun och alla har inte möjligheten att gå till Åkerbohemmet och äta 
sin middag. Alla kommuninvånare har rätt till samma service även om man bor utanför 
centralorten. 
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Med detta vill jag uppmana Borgholms kommun att återinföra matdistribution för att få en hel 
välmående kommun”. 

E-förslaget var uppe i kommunfullmäktige för anmälan 2023-12-11 som beslutade att skicka 
förslaget till socialnämnden för beredning. Det behandlades i socialnämndens arbetsutskott 
2024-04-10 och sedan i socialnämnden 2024-04-24 där nämnden beslutade att föreslå 
kommunfullmäktige besvara e-förslaget. 

Kommunledningsförvaltningen tog fram en ny tjänsteskrivelse för förslaget, till 
kommunstyrelsen, för att utveckla motivering i attsatsen bättre, samt lägga till en mer 
uttömmande ärendebeskrivning. 

Beslutsunderlag 
• E-förslag: Återinför valmöjligheten till matdistribution till våra kommuninvånare, 

inkommen 2023-08-28 
• Tjänsteskrivelse- E-förslag: Återinför valmöjligheten till matdistribution till våra 

kommuninvånare, upprättad 2023-12-19 
• Beslut KF 2023-12-11 § 191 
• Beslut SNAU 2024-04-10 § 51 
• Beslut SN 2024-04-24 § 47 
• E-förslag matdistribution reviderad tjänsteskrivelse, inkommen 2024-05-02 
• Tjänsteskrivelse - E-förslag: Återinför valmöjlighet till matdistribution, daterad 2024-

08-22 
 

Bedömning 
Sedan maj 2014 har hemtjänsten lagat mat i ordinärt boende. Omsorgstagarna gör 
tillsammans med medarbetarna inom hemtjänsten en matsedel samt inköpslista. Inköpen 
sker kollektivt och ICA packar kassarna som medarbetarna kör ut till omsorgstagarna. 
Medarbetarna har i olika omgångar erbjudits samt deltagit vid matlagningsutbildning.  

Under dessa 10 år har kommunen mottagit en hel del synpunkter på kvalitén på maten. 
Kommunen har många medarbetare med olika erfarenheter och matlagningskunskapen 
varierar. Upplevelsen från medarbetarna är att bristen på matvaror hos omsorgstagarna gör 
det ibland svårt att tillaga näringsriktig kost. 

Att erbjuda daglig matdistribution av varm mat som kommunen gjorde innan 2014 är idag 
inte möjligt då kostenheten inte har möjlighet att bistå med portionsförpackningar på grund 
av utrymme och utrustning i befintliga lokaler.   

Socialnämnden har gett i uppdrag att utreda alternativ på matdistribution där fokus ska ligga 
på god mat. Förvaltningen utreder möjligheten att erbjuda inköp av färdiga rätter från 
närliggande dagligvaruhandel i samband med veckoinköp till hemtjänsttagare med behov av 
insatsen bereda måltid. 
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Yrkande 
Marie Johansson (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
 
Annette Hemlin (FÖL) inkom med protokollsanteckning, bifogad till beslutsparagrafen. 
 
Beslutet skickas till 

• Förslagsställare 
• Socialnämnden 
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Protokollsanteckning kommunstyrelsen 2024-08-27
Ärende 14 – E-förslag: Återinför valmöjligheten till matdistribution till våra kommuninnevånare

Dåtid:
I samband med fullmäktigeberedningen “Sveriges bästa äldreomsorg” var samtliga partier rörande
överens om att god kost skulle stå i fokus när det gällde kommunens omsorgstagare. Vi fick redan då
en del kritik om maten som serverades på såväl våra särskilda boenden som i hemmen. Men som
sagt, god kost framöver, det var vi överens om.

I samband med beredningen efterfrågade vi den utvärdering som låg till grund för beslutet att fortsätta
laga mat hemma hos omsorgstagare, utvärderingsmaterialet “var borta” men vi fick veta att den hade
visat på ett positivt resultat. Mat skulle då fortsätta lagas av personal i omsorgstagarnas hem om de
så önskade.

Nu, några år senare, är maten som lagas av så dålig kvalitet att färdigrätter är bättre och personalen
ska fokusera på det de är utbildade för. Det sista argumentet kan vi iofs förstå när såväl tid som
tillgång till personal är begränsad men att inte se hemlagad mat som en del av god omsorg, det tycker
vi är lite konstigt.

Nutid:
Det är nu drygt ett år sedan detta e-förslag lämnades in, ibland mal kommunens kvarnar långsamt,
och det står i tjänsteskrivelsen att vi inte har kapacitet att att laga maten i kommunens kök och sedan
distribuera den till omsorgstagarna. För det är ju detta e-förslaget handlar om. Men det står också att
personalen ska sluta laga mat i hemmen och att all mat ska tas som färdigrätter från lokala handlare,

Denna lösning vill vi verkligen inte vara med om, för oss i Framtid Öland rimmar det illa med just god
kost. Vad vi vet finns det ingen konsekvensanalys gjord om vare sig hur stort utbudet är eller den
kommande kostnaden för omsorgstagarna. Vi har bara fått höra att det finns ett stort utbud av just
färsk färdigproducerad god mat.

Det är också förvånande att de partier som normalt alltid använder argumenten att “Alla har inte
samma ekonomiska möjligheter” och “Alla ska ha samma möjligheter oavsett ekonomi” inte tycker att
det är viktigt i just detta ärende. När det handlar om våra äldre trotjänare som har dragit kommunens
lass under många många år, då är det tydligen inte så viktigt med
“samma-möjligheter-för-alla-principen”.

Så tills det är dags för själva beslutet om färdigrätter ser vi fram mot en genomarbetad
konsekvensanalys, det är inte för sent trots att vi redan kunnat läsa i lokalmedia att det blir så till
hösten.

(Se gärna till att ha lite framförhållning också så omsorgstagarna hinner äta upp de råvaror de har i
frys, skåp och lådor.)

Framtid Öland
Annette Hemlin
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§ 91 Diarienummer 2024/90 011 KS 

Planeringsstrategi 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta Planeringstrategi 2024. 

Ärendebeskrivning 
Alla kommuner ska ha en aktuell översiktsplan (PBL 2010:900) för den fysiska miljön. En 
översiktsplan vägleder på övergripande och strategisk nivå hur mark- och vattenområden 
ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras.  
 
Kommunfullmäktige ska under de två första åren efter ett ordinarie val ta fram och anta en 
planeringsstrategi. Syftet med planeringsstrategin är att den ska främja en ökad kontinuerlig 
översiktsplanering för att hålla översiktsplanen aktuell. Om kommunfullmäktige har antagit en 
ny översiktsplan inom samma tidsperiod behöver kommunen inte anta en planeringsstrategi.  

I planeringsstrategin beskriver kommunen status för gällande översiktsplan (ÖP2002 med 
fördjupningar och tillägg) och hur arbetet med översiktsplanering kommer att hanteras 
framöver.   

Planeringsstrategin i sig innebär dock ingen ändring av översiktsplanen utan ska enbart tala 
om vad kommunen ska fokusera på i översiktsplaneringen och om det finns delar av planen 
som behöver ändras. 

Kommunfullmäktiges beslut om att anta en planeringsstrategi kan inte överklagas till sitt 
innehåll, utan bara på formella grunder, det vill säga att den inte har tagits fram på ett 
lagenligt sätt. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet 2024-06-11 och föreslår att 
planeringsstrategin antas av kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
• Planeringsstrategi 2024, daterad 2024-05-31 
• Tjänsteskrivelse - Planeringsstrategi 2024, upprättad 2024-07-03 
• Beslut KSAU 2024-06-11 § 88 
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Yrkande 
Sara Kånåhols (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Planeringschef 
• Tillväxtchef 
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§ 92 Diarienummer 2024/102 003 KS 

Åtgärdsplan brottsförebyggande arbete 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta åtgärdsplanen för brottsförebyggande arbete. 

Ärendebeskrivning 
Lag om kommuners ansvar för det brottsförebyggande arbetet trädde i kraft den 1 juli 2023. 
Enligt lagen ska kommuner kartlägga brottsligheten inom sitt geografiska område, göra 
orsaksanalyser samt anta en åtgärdsplan.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade förslaget 2024-08-13 § 99 och föreslår 
kommunstyrelsen att anta åtgärdsplanen med vissa justeringar, enligt förvaltningens förslag 
på beslut. 

Beslutsunderlag 
• Åtgärdsplan – Brottsförebyggande åtgärder, daterad 2024-07-13 
• Lägesbild – kartläggning av brottsligheten i Borgholms kommun samt orsaksanalyser, 

daterad 2024-07-12 
• Tjänsteskrivelse – Åtgärdsplan brottsförebyggande arbete, daterad 2024-06-25 
• Beslut KSAU 2024-08-13 § 99, upprättad 2024-08-21 

 
Bedömning 
En kartläggning har genomförts. Den visar att vissa brottskategorier ökar och att vissa ligger 
över riksgenomsnittet.  

De åtgärder som föreslås har bedömts kunna minska förekomsten av utvalda 
brottskategorier. Syftet med åtgärderna är att brottsligheten ska minska och tryggheten öka.  

SSPF (samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och fritid) har fungerat väl i kommunen 
och kommunens modell har varit förebild för andra. SSPF följs regelbundet upp med goda 
resultat och därför bör metoden få möjlighet att utvecklas. SSPF är en evidensbaserad 
arbetsmetod som fler och fler kommuner i Sverige inför.   

Föreslagna åtgärder:  
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- Att utöka SSPF till att även inkludera yngre barn/ ungdomar som riskerar att dras in i 
brottslighet. 

- Att kontinuerligt informera äldre om bedrägerier är ett effektivt sätt att nå ut med 
budskap. 

- Ett forum för näringsidkare i nöjes-/ restaurangbranschen där förebyggande av brott 
kan diskuteras saknas i kommunen.  

- Att införa metoden huskurage samt att fortsätta arbetet med en kommun fri från våld 
kan både hjälpa till att upptäcka samt stoppa våld i nära relationer.  

 

Konsekvensanalys 
Att anta åtgärdsplanen innebär att arbetet kan påbörjas / fortsätta med de åtgärder som 
utifrån kartläggningen samt genomförda orsaksanalyser bedömts vara mest relevanta för att 
minska brottsligheten och öka/ bibehålla tryggheten bland kommunens invånare.  

Att inte anta planen innebär att viss brottslighet kan öka, att vissa föreslagna 
kontaktskapande forum inte kan bildas samt att kommunen riskerar att inte följa aktuell 
lagstiftning.  

Både SSPF och åtgärder mot våld i nära relationer har en direkt påverkan på barn. Dels 
genom att få hjälp med att inte dras in i kriminalitet, dels genom att inte utsättas eller riskera 
bevittna våld mellan närstående.  

 

Dagens sammanträde 
Säkerhetssamordnaren föredrar ärendet och åtgärdsplanen för kommunstyrelsen, samt hur 
lägesbilden för brottslighet i kommunen ser ut. 

Korrigering om huskurage. Detta kan vara en metod som utsätter den som ingriper i fara. 
Således är det därför att kontakta polis och socialtjänst snarare än att ingripa själv. 
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Åtgärderna kommer inte att påverka budgeten något nämnvärt.  

Kommunstyrelsen diskuterar frågan om bedrägeri och understryker problemet. 
Säkerhetssamordnaren påpekar att man kan ta upp frågan på företagssafari.  

Yrkande 
Marie-Helen Ståhl (S), Sara Kånåhols (V), Annette Hemlin (FÖL), Erik Arvidsson (SD), Carl 
Malgerud (M), Marcel van Luijn (M) och Marie Johansson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Kommunchef 
• Säkerhetssamordnare 
• Kommunikatörer 
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§ 93 Diarienummer 2024/60 020 KS 

Dispensansökan Bilaga J ärende 5083 och 5084 

Beslut 
Kommunstyrelsen, i egenskap av personalnämnd, beslutar 

att1 undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 5083 på så vis att 
 dygnspass om maximalt 24 timmar medges under perioden 2024-08-31 till 
 2025-06-30.  

att2  undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 5084 på så vis att 
 dygnspass om maximalt 24 timmar medges under perioden 2024-08-31 till 
 2025-06-30.  

att3 undantagen från dygnsvilan i ovan assistansärenden rapporteras till central 
 arbetstidsnämnd. 

Ärendebeskrivning 
Utifrån EU:s arbetstidsdirektiv, om att vilan mellan varje arbetspass måste vara 11 timmar 
per 24 timmar och den svenska arbetstidslagen fastställer att vi inte får ge mindre förmånliga 
regler av dygnsvilan än arbetstidsdirektivet. Regelverket är till skydd för hälsa och säkerhet. 
Efter granskning har det framkommit att våra kollektivavtal, bland annat Allmänna 
bestämmelser och dess bilagor, hanterats med för stora möjligheter till undantag och med 
anledning av det har SKR, Sobona och de fackliga parterna uppdaterat kollektivavtalen. För 
de flesta medarbetare har reglerna redan trätt i kraft (2023-10-01), men för medarbetare som 
arbetar jour inom funktionshinderomsorgen började de nya reglerna gälla 2024-02-01, detta 
med anledning av att överenskommelsen om denna bilaga (bilaga J) till avtalet dröjde.  

Reglerna i bilaga J skiljer sig åt från Allmänna bestämmelser då förutsättningar och möjlighet 
till återhämtning under och efter arbete/jour skiljer sig åt. Att arbeta med jour innebär att 
medarbetaren har rätt att sova på sin arbetsplats. Enligt bilaga J får arbetstagaren inte heller 
utföra planerade arbetsuppgifter under viss del av sin jour, men ska finnas till hands om 
brukaren behöver. 

För arbete enligt bilaga J kan arbetspass med jour förläggas upp till 20 timmar i sträck och 
efter beslut från Kommunstyrelsen kan arbete förläggas med arbete i kombination med jour i 
upp till 24 timmar. Beslut kan fattas för maximalt ett år i taget och möjligheten syftar till att 
den som har rätt att få assistans inte ska få sin rätt inskränkt på grund av bestämmelserna 
om dygnsvila. Det är detta som föreliggande tjänsteskrivelse handlar om. Om 
Kommunstyrelsen fattar beslut om undantag ska det sedan rapporteras till en central 
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arbetstidsnämnd som består av ledamöter från berörda fackliga organisationer, SKR och 
Sobona samt en oberoende ordförande. Nämndens uppdrag är att pröva övergripande och 

principiella frågor och tolkningar som rör de nya reglerna och om de skulle anse att beslut är 
fattade på felaktiga grunder har de möjlighet att överpröva beslutet. 

Ärendet är berett av enhetschef inom OFN och Verksamhetschef och de föreslagna beslutet 
samverkat med fackförbundet kommunal.  

Brukarna i ärende 5083 respektive 5084 med en komplexa hälsobilder, har behov av 
bemanning 24 timmar/7 dagar i veckan. Med skärpningen i arbetstidslagstiftningen, innebär 
det att de tidigare dygnslånga arbetspassen, har förkortats och personalbyten blivit tätare, 
vilket påverkar brukaren negativt. Det får även en ekonomisk påverkan, då nyanställning är 
nödvändig samt att heltid som norm innebär att arbetstid behöver resurs-förläggas då 
behovet är 24 tim/dygn och inte mer.  

I de aktuella personlig assistansärendena har schemat ändrats utifrån aktuell 
arbetstidslagstiftning och det har visat sig har negativ påverkan på de respektive brukarnas 
hälsobild, vilket föranleder dessa dispensansökningar. 

Ett delegationsbeslut fattades 2024-06-20 av kommunstyrelsens ordförande för att täcka 
perioden mellan ansökan fram till att kommunstyrelsens beslut kan träda i kraft. 

Beslutsunderlag 
• Dispensansökan Bilaga J §2024/2-KSO 
• Tjänsteskrivelse - dispensförfarande från 240701 mot bilaga J, inkommen 2024-06-17 
• Underlag dispenansökan Löttorpsgruppen 240701, inkommen 2024-06-17 
• Risk och konsekvensanalys Löttorp, inkommen 2024-06-17 
• Läkarintyg Löttorp, inkommen 2024-06-17 
• Underlag dispens EC Torsg, inkommen 2024-06-17 
• Risk och konsekvenanalys dispens Torsg, inkommen 2024-06-17 
• Läkarntyg Torsg, inkommen 2024-06-17 
• 20240613 LOSAM OFN justerat protokoll, inkommen 2024-06-17 

 
Bedömning 
Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes självbestämmanderätt och 
integritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och 
medbestämmande över insatser som ges. Genom att den enskilde har samma personal 
under ett helt dygn kan arbetet och vardagen planeras i enlighet med lagstiftningens krav. 
Eftersom lagen om stöd och service till funktionshindrade är en speciallagstiftning för en 
begränsad personkrets och ska ses som en ”pluslag” till annan lagstiftning, innebär det att  

Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes självbestämmanderätt och 
integritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och 
medbestämmande över insatser som ges. Genom att den enskilde har samma personal 
under ett helt dygn kan arbetet och vardagen planeras i enlighet med lagstiftningens krav. 
Eftersom lagen om stöd och service till funktionshindrade är en speciallagstiftning för en 
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begränsad personkrets och ska ses som en ”pluslag” till annan lagstiftning, innebär det att 
den väger särskilt tungt. I föreliggande fall skulle det innebära en negativ inverkan på den 
enskildes liv med fler personalbyten under dagen och därmed en inskränkning i rättigheterna 
till stöd. I praktiken innebär det att brukare som beviljats personlig assistans har just denna 
insats för att de är i särskilt stort behov av kontinuitet, de kan inte leva sina liv och göra de 
aktiviteter som de vill om de måste förhålla sig till att byta personal en eller flera gånger mitt 
under dagen/kvällen.  

Insatser enligt LSS skall anpassas till mottagarens individuella behov samt utformas så att 
de är lätt tillgängliga för de personer som behöver dem och stärker deras förmåga att leva ett 
självständigt liv. Vid personalbyten inför natten blir det otryggt för brukare som är i behov av 
kontinuitet och att se samma ansikte på kvällen som på morgonen.  

Utan undantag behöver anställa ytterligare personer i assistansärendet, vilket skulle 
innebära sämre kontinuitet för brukaren och lägre sysselsättningsgrader för medarbetarna 
(som i sin tur får andra konsekvenser).  

Konsekvensanalys 
Beslutet skulle gynna personalgruppen och deras arbetsmiljö, i form av möjligheter att få ut 
all sin tid i kombination med ett rimligt schema, med tillräcklig återhämtning. 

Framför allt är det dock brukarna som är i centrum och beslutet är framskrivet av just 
anledningen att alla ska ha möjlighet att leva sitt bästa liv med så få inskränkningar som 
möjligt, även om man är i behov av samhällets stöd genom personlig assistans.  

Om beslut inte tas, riskeras brukarnas hälsa i form av försämring i det psykiska måendet 
samt att medarbetares arbetsmiljö blir påverkad, pga. fler inställelse tillfällen, risk för oro att 
inte få ut all tid vilket också skulle leda till en ekonomisk påverkan, då fler medarbetare 
behöver anställas samt att resurstider inte kan anpassas till övriga verksamheters behov 
pga. dygnsbryt som inte matchar. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Socialförvaltningen 
• HR chef 
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§ 94 Diarienummer 2024/60 020 KS 

Dispensansökan Bilaga J ärende 5082 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att1 undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 5082 på så vis att 
dygnspass om maximalt 24 timmar medges under perioden 2024-08-31 till 2025-07-
31 

att2  undantagen från dygnsvilan i ovan assistansärenden rapporteras till central 
 arbetstidsnämnd. 

Ärendebeskrivning 
 Utifrån EU:s arbetstidsdirektiv, om att vilan mellan varje arbetspass måste vara 11 timmar 
per 24 timmar och den svenska arbetstidslagen fastställer att vi inte får ge mindre förmånliga 
regler av dygnsvilan än arbetstidsdirektivet. Regelverket är till skydd för hälsa och säkerhet. 
Efter granskning har det framkommit att våra kollektivavtal, bland annat Allmänna 
bestämmelser och dess bilagor, hanterats med för stora möjligheter till undantag och med 
anledning av det har SKR, Sobona och de fackliga parterna uppdaterat kollektivavtalen. För 
de flesta medarbetare har reglerna redan trätt i kraft (2023-10-01), men för medarbetare som 
arbetar jour inom funktionshinderomsorgen började de nya reglerna gälla 2024-02-01, detta 
med anledning av att överenskommelsen om denna bilaga (bilaga J) till avtalet dröjde.  
Reglerna i bilaga J skiljer sig åt från Allmänna bestämmelser då förutsättningar och möjlighet 
till återhämtning under och efter arbete/jour skiljer sig åt. Att arbeta med jour innebär att 
medarbetaren har rätt att sova på sin arbetsplats. Enligt bilaga J får arbetstagaren inte heller 
utföra planerade arbetsuppgifter under viss del av sin jour, men ska finnas till hands om 
brukaren behöver. 

För arbete enligt bilaga J kan arbetspass med jour förläggas upp till 20 timmar i sträck och 
efter beslut från Kommunstyrelsen kan arbete förläggas med arbete i kombination med jour i 
upp till 24 timmar. Beslut kan fattas för maximalt ett år i taget och möjligheten syftar till att 
den som har rätt att få assistans inte ska få sin rätt inskränkt på grund av bestämmelserna 
om dygnsvila. Det är detta som föreliggande tjänsteskrivelse handlar om. Om 
Kommunstyrelsen fattar beslut om undantag ska det sedan rapporteras till en central 
arbetstidsnämnd som består av ledamöter från berörda fackliga organisationer, SKR och 
Sobona samt en oberoende ordförande. Nämndens uppdrag är att pröva övergripande och 
principiella frågor och tolkningar som rör de nya reglerna och om de skulle anse att beslut är 
fattade på felaktiga grunder har de möjlighet att överpröva beslutet. 
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Ärendet är berett av enhetschef inom OFN och Verksamhetschef och de föreslagna beslutet 
samverkat med fackförbundet kommunal.  

Brukaren i ärende 5082 med en komplex hälsobild, har behov av bemanning 24 timmar/7 
dagar i veckan. Med skärpningen i arbetstidslagstiftningen, innebär det att de tidigare 
dygnslånga arbetspassen, har förkortats och personalbyten blivit tätare, vilket påverkar 
brukaren negativt. Det får även en ekonomisk påverkan, då nyanställning är nödvändig samt 
att heltid som norm innebär att arbetstid behöver resurs-förläggas då behovet är 24 tim/dygn 
och inte mer.  

I de aktuella personlig assistansärendena har schemat ändrats utifrån aktuell 
arbetstidslagstiftning och det har visat sig har negativ påverkan på de respektive brukarnas 
hälsobild, vilket föranleder dessa dispensansökningar. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse – Dispensansökan Bilaga J ärende 5082, daterad 2024-08-22 
• Konsekvensanalys vid förändring Björkviken  11 tim-dygnsvila, daterad 2024-08-22 
• Läkarintyg avidentitfierat. Daterad 2024-08-22 
• Samverkansprotokoll OFN 22/8-2024 
• SKR Dispansansökan Björkviken, daterad 2024-08-22 

 
Bedömning 
Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes självbestämmanderätt och 
integritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och 
medbestämmande över insatser som ges. Genom att den enskilde har samma personal 
under ett helt dygn kan arbetet och vardagen planeras i enlighet med lagstiftningens krav. 
Eftersom lagen om stöd och service till funktionshindrade är en speciallagstiftning för en 
begränsad personkrets och ska ses som en ”pluslag” till annan lagstiftning, innebär det att 
den väger särskilt tungt. I föreliggande fall skulle det innebära en negativ inverkan på den 
enskildes liv med fler personalbyten under dagen och därmed en inskränkning i rättigheterna 
till stöd. I praktiken innebär det att brukare som beviljats personlig assistans har just denna 
insats för att de är i särskilt stort behov av kontinuitet, de kan inte leva sina liv och göra de 
aktiviteter som de vill om de måste förhålla sig till att byta personal en eller flera gånger mitt 
under dagen/kvällen.  

Insatser enligt LSS skall anpassas till mottagarens individuella behov samt utformas så att 
de är lätt tillgängliga för de personer som behöver dem och stärker deras förmåga att leva ett 
självständigt liv. Vid personalbyten inför natten blir det otryggt för brukare som är i behov av 
kontinuitet och att se samma ansikte på kvällen som på morgonen.  

Utan undantag behöver anställa ytterligare personer i assistansärendet, vilket skulle 
innebära sämre kontinuitet för brukaren och lägre sysselsättningsgrader för medarbetarna 
(som i sin tur får andra konsekvenser).  

Konsekvensanalys 
Beslutet skulle gynna personalgruppen och deras arbetsmiljö, i form av möjligheter att få ut 
all sin tid i kombination med ett rimligt schema, med tillräcklig återhämtning. 
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Framför allt är det dock brukarna som är i centrum och beslutet är framskrivet av just 
anledningen att alla ska ha möjlighet att leva sitt bästa liv med så få inskränkningar som 
möjligt, även om man är i behov av samhällets stöd genom personlig assistans.  

Om beslut inte tas, riskeras brukarnas hälsa i form av försämring i det psykiska måendet 
samt att medarbetares arbetsmiljö blir påverkad, pga. fler inställelse tillfällen, risk för oro att 
inte få ut all tid vilket också skulle leda till en ekonomisk påverkan, då fler medarbetare 
behöver anställas samt att resurstider inte kan anpassas till övriga verksamheters behov 
pga. dygns bryt som inte matchar.  

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Socialförvaltningen 
• HR 
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§ 95 Diarienummer 2024/10 002 KS 

Godkännande av meddelande och delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  godkänna redovisade delegationsbeslut och meddelanden. 

 

Ärendebeskrivning 
Delegationsbeslut och meddelanden till kommunstyrelsen ska redovisas vid varje 
sammanträde. Dessa finns bifogade till protokollet. 
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